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Από το υπ’ αριθ. 22/ 99 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 442/99 
  

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Καθορισμός ανωτάτου ύψους του προϋπολογισμού   εξόδων  
λειτουργίας των Συνοικιακών Συμβουλίων Δήμου Βέροιας 

 
       Σήμερα 13 Σεπτεμβρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στο Δημοτικό 
Διαμέρισμα Κουμαριάς, στην ταβέρνα «Ο Διαμαντής»,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 9-9-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119 του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  31 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Δ. Ταχματζίδης -------- 
2. Ι. Κουρουζίδης Ε. Λευκοπούλου  
3. Μ. Γαβρίδης    
4. Κ. Πουλασουχίδης    
5. K. Aσλάνογλου    
6. Α. Δελαβερίδης    
7. Δ.  Πέτκος   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ. Κόλβατζης   Πάρεδροι 
9. Ε.  Λελεκάκης   Χ. Μουτσιόπουλος 

10. Κ. Γκαβαϊσές    
11. Κ.  Βαφείδης    
12. Γ. Ουρσουζίδης    
13. Ν. Χαμαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1)  Κατά  τη  συζήτηση  της  προ    ημερησίας  
14. Σ. Γεωργιάδης διάταξης  προσήλθαν  οι  κ.κ. Α. Κεσίδης, Σ. Παναγιωτίδης,  
15. Ι.  Τριανταφυλλίδης Π. Αγαθαγγελίδης. 
16. Π. Πιτούλιας 2) Κατά    τη    συζήτηση   της  υπ’  αριθ. 443/99  απόφασης 
17. Α. Κεσίδης αποχώρησε  ο κ. Κ. Κόλβατζης. 
18. M. Σουμελίδης 3) Κατά    τη   συζήτηση   της   υπ’  αριθ. 444/99  απόφασης 
19. Α. Ταραλάς αποχώρησε ο κ. Λ. Τσαβδαρίδης. 
20. Χ.  Σκουμπόπουλος  
21. Χ. Γεωργιάδης  
22. Β. Γιαννουλάκης  
23. Σ.  Παναγιωτίδης  
24. Λ. Τσαβδαρίδης  
25. Θ.  Σιδηρόπουλος  
26. Ε. Σοφιανίδης  
27. Ι. Ακριβόπουλος  
28. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
29. Ε. Κουκουρδής  
30. Γ. Μανακούλης  
31. Π. Αγαθαγγελίδης  



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 7ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του Συμβουλίου το από  9-9-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 
 Σύμφωνα με τις διατάξεις των παρ. 4 και 5 του άρθρου 171 του Π.Δ 410/95, 
κάθε έτος, το Δημοτικό Συμβούλιο με απόφασή του  καθορίζει το ανώτατο ύψος του 
προϋπ/σμού εξόδων λειτουργίας κάθε  συν/κού   συμβουλίου, λαμβάνοντας υπ’ όψη 
τις αρμοδιότητες που του έχει μεταβιβάσει και τις δραστηριότητές  του. 
 Το συν/κό συμβούλιο, καταρτίζει  σχέδιο προϋπολογισμού εξόδων της 
συνοικίας για το επόμενο οικονομικό έτος, ο οποίος δεν επιτρέπεται να υπερβαίνει το 
ανώτατο ποσό που καθορίστηκε με την παραπάνω απόφαση. 
 Για το έτος 1999 το Δημοτικό Συμβούλιο (απόφ. 84/99) καθόρισε το ανώτατο 
ύψος του προϋπολογισμού κάθε συν/κού συμβουλίου σε 8.000.000 δρχ. 
 Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το συμβούλιο να καθορίσει το 
ανώτατο ύψος του προϋπολογισμού εξόδων λειτουργίας των συν/κών συμβουλίων  
για το έτος 2000. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος: Με βάση τη δεδομένη ΣΑΤΑ, δεν γνωρίζουμε αν θα υπάρξει 
αναπροσαρμογή, προτείνετε για κάθε Σ.Σ. το ποσό των 8 εκατομ. δρχ. για το τεχνικό 
τους πρόγραμμα. 
  Πρόεδρος: Υπάρχουν ερωτήσεις; Όχι.  
Υπάρχουν τοποθετήσεις; 

Σκουμπόπουλος: Εδώ και 3 χρόνια ισχύει το ποσό των 8 εκατομ. Περιέργως ο 
κ. Δήμαρχος αναφέρθηκε για ΣΑΤΑ. Ούτε ο κανονισμός , ούτε ο κώδικας προβλέπει 
επιχορήγηση των Σ.Σ μόνο από χρήματα της ΣΑΤΑ, αλλά ομιλεί από έσοδα του 
Δήμου. Προτείνω για τη μεγαλύτερη στήριξη του θεσμού των Σ.Σ. το ποσό των 15 
εκατομ.. Ίδια πρόταση που είχα κάνει και στην αρχή του τρέχοντος έτους. 

Γιαννουλάκης: Θεωρώ ότι το ποσό που προτείνετε, για τη λειτουργία των Σ.Σ, 
είναι πολύ μικρό. Υπάρχουν πολλά προβλήματα στις συνοικίες και πολλές ελλείψεις. 
Νομίζω ότι με το ποσό αυτό δεν αναβαθμίζουμε το θεσμό των Σ.Σ  Επίσης υπάρχουν 
προβλήματα σε κάποια Σ.Σ με το θέμα της στέγασης τους. Υπάρχει Σ.Σ που 
στεγάζεται μαζί με Μορφωτικό Σύλλογο και το οποίο δεν μπορεί να λειτουργήσει. 
Πρέπει να τελειώσουν οι εκδηλώσεις και οι πρόβες του Μορφωτικού Συλλόγου και 
μετά, αν έχουν χρόνο, να συνεδριάσουν. Απ' ότι έχω μάθει το έχουν θέσει το θέμα σε 
σας και στις αρμόδιες υπηρεσίες εδώ κι αρκετό καιρό αλλά ακόμη δεν έχουν πάρει 
καμία απάντηση. 

Πρόεδρος: Υπάρχουν δευτερολογίες: 
Δήμαρχος : Οι λειτουργικές δαπάνες των Σ.Σ δεν μπαίνουν μέσα σ' αυτά τα 

ποσά αλλά καλύπτονται από τα έσοδα του Δήμου. Εδώ μιλάμε για το τεχνικό 
πρόγραμμα που θα συντάξει κάθε Σ.Σ και στο οποίο έχει την αποκλειστική 
ουσιαστικά, αρμοδιότητα, εφόσον  είναι μέσα σ' αυτό το ποσό, να είναι αποδεκτό από 
το Δ.Σ. Είναι άλλο θέμα αν το Δ.Σ. θέλει να κάνει κι ένα άλλο έργο της δικής του 
επιλογής σε οποιοδήποτε χώρο της συνοικίας. 

Έτσι λοιπόν μιλάμε για συγκεκριμένα νούμερα. Όταν η ΣΑΤΑ  είναι 340 
εκατομ. μ' αυτή την χρηματοδότηση παίρνουν τα Σ.Σ 96 εκατομ. που αποτελεί το 
28,24% της ΣΑΤΑ. Αν προσθέσουμε κι άλλα 125 εκατομ. που θα πάνε στα τοπικά 
συμβούλια, τότε φθάνουμε στο ποσό των 220 εκατομ. Επιτέλους υπάρχουν κι άλλες 
ανάγκες  και το Δ.Σ. πρέπει να ιεραρχήσει να έχει κι αυτό ένα  πλαφόν 120 εκατομ. 
για να συντάξει το τεχνικό πρόγραμμα. Ας πάρουμε ένα - ένα τα Σ.Σ . Αν πάμε στο 
Λαζοχώρι και στο Ταγαροχώρι πέστε μου ποια είναι αυτά τα προβλήματα τα 
οξυμένα. Φτάσαμε πια σε κατασκευή πολιτιστικών κέντρων ή  να επεκτείνουμε σε 



όλα τα χωριά το σύστημα του ηλεκτροφωτισμού με τις ισχυρές λάμπες που στη 
Βέροια έχουμε μόνο στην οδό Μητροπόλεως και στην οδό Βενιζέλου. Όλα τα 
υπόλοιπα προβλήματα είναι λυμένα. Στη Μέση το ίδιο, εκτός από  2-3 δρόμους που 
έχουμε για ασφαλτόστρωση. Στο Λαζοχώρι κάναμε πολιτιστικό κέντρο εδώ και  
πέντε χρόνια κι ανάθεμα αν το λειτούργησαν 3 μέρες. 

Η 9η Συνοικία είναι το Πανόραμα . Ήδη παίρνουν ένα πολύ σημαντικό ποσό 
φέτος. Νομίζω ότι και με την ασφαλτόστρωση των δρόμων κλείνουμε ουσιαστικά τα 
μεγάλα ζητήματα που αφορούν αυτή τη συνοικία. 

Στην 5η και 6η συνοικία που είναι στο κέντρο, πέστε μου τι άλλα έργα να 
κάνουμε, που δεν τα καλύπτει από τα γενικότερα προγράμματα ο Δήμος;  

Στην 2η ,3η και στην 7η συνοικία θα καταλάβαινα αν υπήρχε ένα ζήτημα ν' 
αυξήσουμε αυτό το ποσό γιατί είναι συνοικίες που πραγματικά έχουν προβλήματα. 
Εκεί όμως θα δούμε κάποια μεγάλα έργα που κάναμε όλα τα χρόνια όπως η διάνοιξη 
της Άρεως, η παιδική χαρά της Άρεως κλπ. 

Φθάνουμε λοιπόν στην 1η συνοικία στον Προμηθέα. Ο Προμηθέας την 
προηγούμενη 4ετία πήρε 540 εκατομ. Όσα δεν πήρε όλο το κέντρο της πόλης. Όσα 
πήραν όλες οι άλλες συνοικίες επί 5, τα πήρε μόνο ο Προμηθέας. Σκεφτείτε ότι στον 
Προμηθέα εντάσσουμε την Δυτ. Παράκαμψη κι έχουμε πρόταση για την 
κοιλαδογέφυρα που ουσιαστικά 1) Είναι έργο που το θέλει η συνοικία και 2) Θα 
δώσει το πραγματικό πλάτος σ' ένα σημαντικό κομμάτι της οδού Ακροπόλεως που 
είναι το βασικό αίτημα της συνοικίας. Μη ξεχνάτε ότι εκκρεμεί ένα σημαντικό 
αίτημα της συνοικίας, που συζητάω τώρα με τον Σεβασμιότατο και θα καλέσουμε και 
την ερανική επιτροπή, για ν' αναλάβει ο Δήμος το κόστος απαλλοτρίωσης του 
οικοπέδου του ναού. Περνάει τα 100 εκατομ. Βάλτε όλες τις προτάσεις να δούμε σε τι 
ποσά αντιστοιχούν. Μία πρόταση γίνεται μετά από προγραμματική ανάλυση των 
δεδομένων, με μία προσπάθεια ίσης μεταχείρισης αλλά πάνω απ' όλα να είναι 
ρεαλιστική και πραγματική. 

Το 65% του τεχνικού προγράμματος γίνεται με αποφάσεις των 
αποκεντρωμένων φορέων όπως είναι τα Τ.Σ. ή τα Σ.Σ. και χωρίς την έγκριση ή παρά 
την αντίθετη άποψη του Δ.Σ. 

Καταλαβαίνετε ότι τέτοιου είδους αποκέντρωση είναι η ουσιαστική. 
Σκουμπόπουλος: Ζητάω τριτολογία 
Πρόεδρος: Εγκρίνει το σώμα;   
Σύμβουλοι.: Ναι. 
Σκουμπόπουλος: Αν έχουν προβλήματα οι συνοικίες δεν θα μας το πει ο κ. 

Δήμαρχος ούτε κανείς από μας. Θα μας το πουν οι λαϊκές συνελεύσεις των κατοίκων 
των συνοικιών που οφείλουν να γίνουν μέχρι 30 Σεπτεμβρίου. 

Αν πρέπει να δώσουμε χρήματα μόνο από τη ΣΑΤΑ ή από όλα τα έσοδα του 
Δήμου θα τ' αποφασίσει το Δ.Σ. κι όχι ο Δήμαρχος. Απ' όλα τα έσοδα του Δήμου 
πρέπει ν' αποφασίσουμε αν θα επιχορηγήσουμε τα Σ.Σ. Δεν ξέρω αν η 1η Συνοικία ή 
το Λαζοχώρι έχει ανάγκες. Επιμένω στην πρόταση να δοθούν 15 εκατομ., αν θέλουμε 
να στηρίξουμε τον θεσμό των Σ.Σ. Εκτός αν για άλλους λόγους θέλετε να τα 
καταργήσετε. 

Δήμαρχος: Ο κ. Σκουμπόπουλος τώρα ανακαλύπτει την πόλη, τώρα 
ανακαλύπτει τα Σ.Σ. Μέχρι προχθές οι εισηγήσεις του ήταν να καταργηθούν τα Σ.Σ. 
Τώρα έγινε ο υπέρμαχος. Βέβαια όταν ήταν στην υπηρεσία του Δήμου δεν βγήκε 
παραέξω και είναι λογικό να μην ξέρει τι γίνεται στο Λαζοχώρι, στο Ταγαροχώρι και 
στις άλλες συνοικίες. Αν γίνει δεκτή αυτή η πρόταση και η επόμενη το 65% του 
τεχνικού προγράμματος του Δήμου αποφασίζεται κυριαρχικά από τα Τ.Σ. και τα Σ.Σ. 



Σκουμπόπουλος: Τότε δεν έβγαινα αλλά τώρα βγαίνω. Ζητάω να γίνει 
ονομαστική ψηφοφορία. 

Πρόεδρος: Έχουν διαμορφωθεί 2 προτάσεις. Είναι η πρόταση του κ. 
Σκουμπόπουλου για 15 εκ. και η πρόταση του Δημάρχου για 8 εκ. 
 Παρακαλώ ν’ αρχίσει η ονομαστική ψηφοφορία. 
 Στη συνέχεια ο γραμματέας φώναζε τα ονόματα των συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και ποια από τις 2 προτάσεις ψηφίζουν. Έτσι: 

Υπέρ της πρότασης του κ. Χ. Σκουμπόπουλου ψήφισαν 11 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Λ. 
Τσαβδαρίδης, Θ. Σιδηρόπουλος, Ε. Σοφιανίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – 
Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής, Γ. Μανακούλης. 
  Υπέρ της πρότασης του Δημάρχου ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Κ. Κόλβατζης, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Γ. 
Ουρσουζίδης, Ν. Χαμαλής, Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Α. 
Κεσίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς. 
  Λευκή ψήφο έδωσε ο κ. Π. Αγαθαγγελίδης. 
 Το ΔΣ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Το από 9-9-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Την αναγκαιότητα καθορισμού του ανωτάτου ύψους του προϋπ/σμού εξόδων 
λειτουργίας κάθε συν/κού συμβουλίου. 
3.- Την με αριθ. 488/91 απόφασή του όπως αυτή τροπ/θηκε με την αριθ. 337/97 όμοιά 
του «περί μεταβίβασης αρμοδιοτήτων στα Συνοικιακά Συμβούλια». 
4.-Τις προτάσεις του Δημάρχου και του δημοτικού συμβούλου κ. Χ. Σκουμπόπουλου. 
5.-Τις διατάξεις των παρ. 4 και 5 του άρθρου 171 του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Καθορίζει το ανώτατο ύψος του προϋπολογισμού εξόδων λειτουργίας 
των Συνοικιακών Συμβουλίων του Δήμου, για το έτος 2000, σε  8.000.000 δρχ. για το 
καθένα. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   442 / 1999 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Μ. Γαβρίδης Β.  Γιαννουλάκης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Α. Δελαβερίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
 Δ.  Πέτκος Θ. Σιδηρόπουλος 
 Κ. Κόλβατζης Ε.  Σοφιανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης Ι.  Ακριβόπουλος 
 Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Α.  Κεσίδης   
 Μ. Σουμελίδης   
     

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 28 -9 -1999 

Ο Αναπληρωτής  Δημάρχου 
 
 
 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΤΑΧΜΑΤΖΙΔΗΣ 
 
 


